
NED. HAATSCHAPP'J 
Tar BEVORDERING/ DE 

TANDHEELKUHDE 

BESCHRIJVINGSBRIEF VAN DE ACHTTIENDE 

JAARVERGADERING. 

(Vijf en Twintigste Algemeene Vergadering) 

te houden te Assen op Vrijdag 1 Juli 1932 ('s av. 7 uur) en 

Zaterdag 2 Juli ('s morgens 91/2 uur) in Café Bellevue, 

Nassaulaan. 

AGENDA: 

1. Openingsrede van den voorzitter. 
2. Notulen en ingekomen stukken. (Een verkort verslag is op-

genomen in het T. v. T. van Mei 1932). 

3. Jaarverslag van den secretaris H. B. 
4. Jaarverslag van den penningmeester H. B. en begrooting 

1932/1933 (Zie bijlage I). 
5. Verslag van de verificatie-commissie en benoeming van een 

verificatie-commissie voor het loopende jaar. 

6. Afdeelingsverslagen. (Zie bijlagen). 
7. Rapporten van: 

a. de commissie tot beheer van het steunorgaan. 

b. de afgevaardigden naar het algemeen bestuur 
van het T. v. T. 

c. de directrice van het bemiddelingsbureau. 
d. den directeur van het incasso-bureau. 	 ct 
e. de commissie voor schooltandverzorging. ; 
f. de onderwijs- en examencommissie. 	 a)  

N 
g. de commissie voor de „nazorg". 
h. de centrale commissie voor ziekenfondswezen. 
i. de codificatie-commissie. 
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8. Verkiezing van voorzitter en penningmeester (zie bijlage). 

9. Verkiezing secretaris. 
Door het Hoofdbestuur zijn candidaát gesteld: 
J. A. Salomons, Amsterdam. 
L. J. M. Spoorenberg, Eindhoven. 

10. Bespreking voorloopig rapport van de commissie ad hoc 
tot Bestudeering van het Vraagstuk der Mondverzorgsters. 
(Zie bijlage II). 

11. Voorstellen tot wijziging reglement Steunorgaan (zie 
bijlage III). 

12. Voorstellen tot wijziging van het Huishoudelijk Reglement. 
(Zie bijlage IV). 

13. Bespreking van de verschaffing van tandheelkundige hulp 
aan den middenstand. 

14. Plaatsbepaling van de volgende algemeens vergadering. 

15. Rondvraag. 

16. Sluiting. 

CH. F. L. NORD, Voorzitter. 

J. A. SALOMONS, Secretaris. 
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AFDEELINGSVERSLAGEN 

JAARVERSLAG 1931/'32 VAN DE AFDEELING AMSTERDAM. 

Op de Jaarvergadering, gehouden op 29 April 1931, werden de 
volgende bestuursfunctionarissen herkozen: B. H. de Beer als Voor-
zitter, H. G. Pitsoh als Vice-Voorzitter, W. C. Koldewijn als Penning-
meester en E. H. Heddema als 2e secretaris, terwijl W. J. van der 
Bilt werd verkozen tot le Secretaris door tusschentijds aftreden 
van den Heer Göttlich. Wederom vertegenwoordigden de heeren Edel 
en Margadant onze afdeeling in het H.B. 

Het voorstel-Baanders tot naamswijziging van de Vereeniging werd 
op de Jaarvergadering verworpen. 

Op de Najaarsvergadering, gehouden op 11 November 1931, kwam 
het Bestuur met een voorstel om over te gaan tot het instellen van 
een coöp. inkoop. 

Vervolgens werden besproken het voorstel van het H. B. tot rege-
ling der verhouding van de Maatschappij en haar leden tot de „Tand-
heelkundigen" en de verslagen van de commissie voor schooltandver-
zorging, van de commissie tot bestudeering van het tandtechnikers-
vraagstuk, van de nazorgcommissie en van de commissie voor de 
ziekenfondsen. 

Het Instituut van Mondverzorgster werd 1 December op een afzon-
derlijke vergadering besproken. De motie, die krachtens deze ver-
gadering bij het H.B. aanhangig werd gemaakt, werd door het H.B. 
aanvaard, zoodat door een daarvoor in te stellen commissie ad hoc 
dit onderwerp opnieuw in studie zou worden genomen. 

Op de vergadering van 1 Dec. had tevens de benoeming plaats van 
de heeren Danser, Fabricius en Mijnarends tot leden van de inkoop-
commissie, die intusschen haar werkzaamheid is begonnen. 

Wederom mochten de*klinische cursussen zich in een levendige be-
langstelling van de leden verheugen; voor alle cursussen bleek een 
twee groepen indeeling noodzakelijk. De collega's, die deze cursus-
sen hielden, waren de heer Visser (demonstratie van het prepareeren 
en vervaardigen van een stifttand met omgoten stift); Mejuffrouw 
Polenaar (het gebruik van cadmium ter vereenvoudiging van het ma-
ken van kronen) ; de heer Göttlich (het maken van indirecte inlay's 
en het gieten volgens de expansie-methode); de heer Schleycher (be-
handeling van geïnfecteerde wortelkanalen met gebruikmaking van 
diathermie) en den heer R. Hamer (demonstratie van een patient met 



638 

aangezichtsprothese). Alle cursussen werden gegeven in de coöp. 
kliniek der A. T. V. en het aantal deelnemers varieerde van 21 tot 25. 

Verder hield de heer van den Berg een voordracht over de vol-
gende onderwerpen: Het voorkomen van wortelkanaalbehandeling 
door toepassing van de nieuwere inzichten in caviteitspreparatie van 
inlay's; een Röntgenapparaat is onontbeerlijk als prophylactisch in-
strument in de tandheelkundige practijk; de waarde van de Percy 
Howe-behandeling en caviteitspreparatie voor inlay's en klein brug-
werk. Dr. M. de Bruin, kinderarts, hield een voordracht over. rachitis. 
Genoemde voordrachten werden door 25, resp. 28 leden bijgewoond. 

De lachgasnarcose demonstratie van Dr. G. Hoekstra, waarvoor 
zich 26 leden hadden opgegeven, kon wegens gebrek aan patienten-
materiaal niet doorgaan. Op initiatief van den Voorzitter organi-
seerde het Bestuur 2 literatuurcursussen, waarop als sprekers optra-
den de heer Duyvensz, die sprak over het huidige standpunt inzake 
paradentose en de heer Edel, die de stand van zaken op orthodontisch 
gebied behandelde. Deze cursussen werden door 27, resp 25 leden 
bijgewoond. 

In het afgeloopen vereenigingsjaar vergaderden het Bestuur en de 
H.B.-afgevaardigden 10 keer, waarvan één keer in vereeniging met 
het Bestuur en de Commissie van Toezicht van de Coöp. Kliniek, en 
één keer met den medischen adviseur van de Amsterdamsche Ziekte-
verzekering voor den Burgerstand, Dr. de Miranda, en den H.B.-
secretaris, teneinde o.a. te komen tot vrije tandartskeuze en zoodoen-
de een einde- te maken aan den ongewenschten toestand van een 
monopolie van 4 collega's. 

Ook dit jaar werd de Röntgenovereenkomst met den heer Edel 
gecontinueerd. 

Het aantal kaarten, dat verkocht werd, bedroeg 355. 
Verder memoreer ik het jubileum van de R. T. V., waarop onze 

vereeniging door haar Voorzitter werd vertegenwoordigd, het 25 
jarige tandartsschap van collega Salomons, waarop onze voorzitter 
den jubilaris dank der A. T. V. bracht en het feit, dat het onlangs 
35 jaar geleden was, dat collega Bruske tot tandarts werd bevorderd. 

Rest mij nog te vermelden, dat wij door schrapping 1 lid verloren 
en 5 nieuwe leden toetraden, zoodat het ledental steeg tot 130. 

Met den wensch, dat dit getal nog grooter mag worden, maar 
vooral dat het procent ervan, dat deelneemt aan ons vereenigings-
leven, aanmerkelijk mag stijgen, eindig ik dit jaarverslag. 

W. J. VAN DER BILT, 
Secretaris. 
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JAARVERSLAG 1931/'32 VAN DE AFDEELING N.-HOLLAND. 

Dames en Heeren, . 

Het doet in den zeer deprimeerenden tijd, dien wij beleven, goed, 
bij het uitbrengen van dit Jaarverslag van de Afdeeling Noord-Hol-
land onzer Maatschappij een optimistische toon te kunnen doen hoo-
ren. Wel mag het waar zijn, dat de groei van ons leden-tal niet 
volkomen gelijken tred heeft gehouden met het aantal der nieuw in 
onze Afdeeling gevestigde collega's, — wel moet ik ook hier nog-
maals mijn spijt uitspreken over de minder dan minimale belangstel-
ling, die de in het Gooi gevestigde collega's, — enkele getrouwen 
uitgezonderd — voor de belangen van onze Afdeeling plegen te be-
toonen, — wel zal het verslag van den penningmeester U aantoo-
nen, dat wij ons niet meer, gelijk in de vorige jaren, kunnen ver-
heugen in een onuitputtelijk lijkend kas-saldo, — maar toch doet het 
verblijdend feit zich voor, dat de belangstelling van het meerendeel 
onzer Afdeelings-collega's zich in een kennelijk stijgende lijn beweegt. 

Het aantal leden werd door toetreden van Collega J. J. W. Bouman 
te Heemstede met één vermeerderd, en bedraagt op het moment 64. 

Het Bestuur heeft geen wijziging ondergaan, noch de samenstel-
ling van de afgevaardigden naar het Hoofdbestuur, noch die van den 
Afdeelingsraad. 

De Afdeeling kwam in vergadering bijeen op 9 Nov. '31 te Alk-
maar, op 20 Januari '32 te Haarlem, en op 28 April '32 te Haarlem, 
welke vergaderingen zich op een zeer voldoende opkomst der leden 
konden beroemen. 

Tijdens de vergadering te Alkmaar kwam een punt ter sprake, dat 
meer dan eenig ander agendapunt de aandacht der leden had: de 
wijze, waarop de nieuw opgerichte Ziekte-verzekering voor den 
Burgerstand, — een Maatschappij, die zeer zeker zal blijken in het 
kader van onzen tijd te passen, — meende de finantieele verhouding 
tot aan haar te verbinden Tandartsen te moeten regelen. Waar deze 
Ziekteverzekering haar bemoeiingen niet alleen in, maar ook reeds 
buiten onze afdeeling begon uit te strekken, en bij goede voorlichting 
vermoedelijk wel genegen zou zijn, de clausule, waar eenparig alle 
leden aanstoot aan namen, uit haar contract met de Tandartsen te 
schrappen, werd besloten het Hoofdbestuur met een en ander op de 
hoogte te brengen, in de hoop, dat een betere regeling zou kunnen 
worden getroffen. Tot dat het zoo ver zou zijn, werd den leden ver-
zocht zich niet met deze Ziekteverzekering in verbinding te stellen, 
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terwijl alle andere afdeelingen van deze maatregel op de hoogte 
werden gebracht. 

De tactvolle bemoeiïngen van eenige leden van het dagelijksch 
bestuur hebben er inderdaad toe geleid, een aanmerkelijke verbetering 
te kunnen bewerken. Hieraan dient te worden toegevoegd, dat op de 
vergadering van 28 April te Haarlem de vraag is gerezen, of niet de 
Verzekering-Maatschappij in dit geval de risico van de honoreering 
onzer verrichtingen op zich heeft te nemen. De op deze vergadering 
benoemde Ziekenfonds-Commissie heeft op zich genomen ter be-
voegder plaatse voorstellen van die strekking te doen. 

Op de vergadering van 2 Nov. '31 werd door de Commissie tot 
voorbereiding van Wetenschappelijke Lezingen medegedeeld, dat zij 
in correspondentie stond met de Ned. Ver. tot Bestrijding van het 
Tandbederf, om te pogen op het tentoonstellingsmateriaal ten behoeve 
van onze afdeeling gedurende geruimen tijd beslag te kunnen leggen. 
En juist de activiteit, die door de leidersvan de plaatselijke com-
missies, die de regeling op zich hadden genomen, werd betoond, heeft 
aanleiding gegeven tot een, — in de eene plaats in meerdere mate 
dan in de andere, — verblijdend contact van de Tandartsen met het 
publiek, dat onze hulp en voorlichting noodig heeft. In Velzen, 
Alkmaar en Haarlem werd de expositie opgesteld en door eenige der 
plaatselijke collega's aan de belangstellenden verklaard, terwijl ook 
de alleszins bezienswaardige films van „Tandbederf" voor het publiek, 
dat te voren een lezing over een tandheelkundig onderwerp had 
kunnen volgen, werden vertoond. Zeer gelukkig waren wij in Haarlem 
in staat, door de bereidwilligheid van den Directeur van het Rem-
brandttheater, ettelijke honderden schoolkinderen, van den film, ge-
expliceerd door den jongsten schooltandarts, te kunnen doen genieten. 
Een gedetailleerd verslag over een en ander is in het Tijdschrift van 
April '32 opgenomen. 

Pogingen, door bovengenoemde Commissie gedaan, ook nog in 
andere plaatsen de expositie te doen opstellen, stuitten helaas op be-
zwaren, maar tcoh mag onze afdeeling er zich over verheugen, het 
mooie werk onzer Rotterdamsche collega's, die zich geen moeite sparen 
hun tentoonstellingsmateriaal op peil te houden en uit te breiden, tot 
zijn recht te hebben doen komen. Een woord van dank aan allen, 
die direct of indirect het hunne daartoe hebben bijgedragen, is hier 
zeker op zijn plaats. 

A. HAIJE, 
Secretaris. 
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JAARVERSLAG 1931-1932 VAN DE AFDEELING 's-GRAVEN-
HAGE EN OMSTREKEN. 

In het afgeloopen vereenigingsjaar had de afdeeling het verlies te 
betreuren van collega G. H. Bisseling, die door zijn werk ten dienste 
der schooltandverzorging in zijn eerste stadia en door zijn collegia-
liteit, zich in 'aller sympathie verheugde. De schoone gelegenheid die 
den collega's geboden werd om van deze sympathie blijk te geven, 
toen collega Bisseling zich buiten zijn toedoen in moeilijke omstandig-
heden bevond, is niet ongebruikt voorbij gegaan. 

Het ledenaantal der afdeeling groeide gestadig aan door aanwinst 
van nieuwe leden en door overschrijving uit andere afdeelingen en 
zoo steeg het totaal aantal leden in den loop van dit vereenigingsjaar 
van 94 tot 107. 

In de jaarvergadering die op 28 April 1931 werd gehouden werden 
verschillende reglementaire punten behandeld en werden o.a. de twee 
volgens rooster aftredende bestuursleden herkozen, zoodat het bestuur 
in zijn geheel onveranderd bleef. Na deze vergadering werd door 
collega Lourens Bosch een causerie gehouden over „Doodgewone 
dingen". 

Op 27 Oct. 1931 werd een buitengewone vergadering gehouden, 
voornamelijk gewijd aan de bespreking van door het H.B. toege-
stuurde rapporten aangaande de „Tandheelkundige" kwestie en 
andere, terwijl op 20 November 1931 een buitengewone vergadering 
werd gehouden, waarop collega Bertram een lezing hield over „Ortho-
dontie-apparaten en de eischen daaraan, te stellen", terwijl collega 
Regensburg een zeer interessante demonstratie verzorgde. Op de 
laatste buitengewone vergadering, op 11 Febr. 1932, gaf collega v. d. 
Berg een voordracht met demonstratie over „Moderne inlay techniek". 

Rest mij nog met eenige woorden te herinneren aan het werk ge-
durende dit jaar verricht door de „Nazorg"-commissie onder de 
energieke leiding van collega Stuy, en hopen wij dat deze proef de 
grondslag moge leggen voor verder uitgebreide schooltandverzorging. 

Ondanks de vele actueele onderwerpen, die in het afgeloopen jaar 
ter tafel zijn gebracht, als bijv. het vraagstuk der tandheelkundigen, 
der tandtechnikers, der ziekenfondsen en vele andere, ondanks lezingen, 
causerieën en demonstraties van beteekenis voor de praxis, ondanks 
alle moeiten die het bestuur zich geeft, is het treurig te moeten be-
kennen, dat het bezoek der vergaderingen in geenerlei verhouding 
staat tot het aantal leden en spreekt het bestuur de hoop uit, dat 
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eindelijk vele leden zullen breken met de oude sleur en dat onze 
afdeeling moge komen tot grooter bloei en een opgewekt vereenigings-
leven, wat voor den komenden tijd een dringende eisch zal blijken. 

C. v. d. ASSEM, 
Secretaris. 

JAARVERSLAG 1931/1932 VAN DE AFDEELINO ROTTERDAM 
EN OMSTREKEN. 

Met het verslag van dit jaar kan ik betrekkelijk kort zijn. Bij de 
bestuursverkiezing in de jaarvergadering op 28 April 1931 stelde de 
voorzitter Backer Dirks zich niet meer beschikbaar voor deze functie, 
een taak die jarenlang op zijn schouders heeft gerust. Ik kan dan 
ook niet nalaten in het jaarverslag te memoreeren welk een gewel-
digen arbeid, vooral in de laatste jaren op ziekenfondsgebied, hij heeft 
gepresteerd. 

In zijn plaats werd gekozen J. H. Oostingh en in diens plaats als 
vice-voorzitter B. J. Brugman. 

Het aantal leden bedroeg aan het einde van het vorige jaar 79. 
Vertrokken zijn collega Brouwer en de Reus, terwijl collega- van Dam 
naar een andere afdeeling is overgeschreven. Als nieuwe leden traden 
dit jaar toe: mej. Donker en de heeren D. Hagenbeek, L. Maas, 
J. Arnolds, A. Vos, L. de Reus (die inmiddels vertrokken is), M. J. Son, 
J. Tijsterman, B. Orth, H. Dalstra, P. Post en J. Pool, zoodat het 
ledenaantal nu 88 bedraagt, een vermeerdering dus van 9 leden. 

Dit jaar zijn er slechts 2 ledenvergaderingen gehouden, welke beiden 
vrij behoorlijk werden bezocht. 

De hoofdzaak op deze vergaderingen was nog steeds het nieuwe 
ziekenfondscontract. Enkele nieuwe bepalingen zijn nog opgenomen. 
Hoewel wij uittandheelkundig oogpunt niet kunnen juichen, moeten 
wij toch, de eerste besprekingen in aanmerking genomen, tevreden 
zijn met het verkregen resultaat. 

Over de rapporten van de diverse commissies zijn in de vorige 
vergadering levendige discussies gevoerd, waarbij o.a. de volgende 
motie is aangenomen: 

De afdeeling vindt het instituut mondverzorgsters alsnog niet ge-
wenscht, behoudens bij den schootandartsendienst met zoo beperkt 
mogelijke werkzaamheden, waarvoor dan een uitgebreide opleiding 
overbodig is en ook geen diploma gewenscht is. 

Aan den gemeenschappelijken inkoop is de deelname nog steeds 
onvoldoende. 
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Ik kan dan ook het jaarverslag eindigen met de wensch uit te 
spreken, dat de besprekingen in het toekomstige jaar even vrucht-
dragend mogen zijn als in het voorafgaande. 

A. W. UNGER, 
Secretaris. 

JAARVERSLAG VAN DE AFDEELING UTRECHT 1931-1932. 

De afdeeling Utrecht mocht zich ook dit jaar weer verheugen in 
een gezellig collegiaal vereenigingsleven. Evenwel blijkt het hoe langer 
hoe meer, dat men steeds iets moet bedenken de vergaderingen of 
bijeenkomsten met lezingen of demonstraties op te sieren .en aan-
trekkelijk te maken. Indien dat niet het geval is ziet men steeds het 
heele kleine aantal zelfde leden, dat zich slechts interesseert voor 
directe vereenigingsbelangen. 

De afdeeling telt 80 leden, waarvan M. R. van der Molen en J. A. C. 
Duyzings afgevaardigd zijn naar het Hoofdbestuur. Dit jaar traden 
16 nieuwe leden toe. 2 leden bedankten en 4 werden overgeschreven 
naar andere afdeelnigen, terwijl ons zeer geacht lid Dr. H. de Groot 
ons door den dood ontviel. 

Op de vergaderingen zijn vele onderwerpen breedvoerig behandeld, 
zooals voorloopige voorstellen van Codificatie-commissie, Ziekenfonds-
commissie, Mondverzorgsters, Schooltandverzorging, enz. 

Van Andel heeft in twee vergaderingen zeer duidelijk uiteengezet 
onze houding omtrent de mondverzorgsters en het Bindend Besluit, 
terwijl J. A. C. Duyzings een en ander heeft medegedeeld omtrent de 
zienswijze van de Codificatie-commissie en hare moeilijkheden. 

Becker gaf een uitvoerige uiteenzetting omtrent de Ziekenfonds-
commissie, waarbij wij vastliepen op het Bindend Besluit en de ver-
gadering zich uitsprak, dat de tijd hiervoor nog niet gekomen is. 

Op de respectievelijke vergaderingen en bijeenkomsten mochten wij 
het genoegen hebben, dat enkele collega's een lezing hielden of een 
demonstratie gaven. Dit waren onder meer collega W. C. Redlich met 
„Diversen uit de dagelijksche practijk" en collega Schleycher, die een 
causerie hield over Diathermie en Duyzings, die een nieuw linguaalslot 
demonstreerde. 

M. F. Wielage D.D.S. Miami Florida hield een lezing over „Oral 
diagnosis in relation to systemic disorders." 

Evenals vorige jaren werd de coöperatieve inkoop geleid door collega 
Boogaart, die voor zijn onvermoeid streven, deze zooveel mogelijk uit 
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te breiden, allen lof verdient. Helaas heeft deze collega moeten be-
danken door drukke werkzaamheden. 

Dit jaar werd geen excursie naar het buitenland gemaakt, wat de 
buitengewoon ongunstigetijdsomstandigheden hier zeker op hun 
geweten hebben. 

Steeds mag de afdeeling zich verheugen gasten op haar bijeen-
komsten te zien. Het Bestuur bleef ongewijzigd. 

Hoewel eenigszins buiten den trant van een jaarverslag vallend, 
moet ik hier tevens memoreeren, dat het laatste voorstel van wijlen 
Dr. de Groot op onze vergadering is geweest, onze laatste afdeelings-
vergadering per jaar, te besluiten met een gezamenlijk diner, aan welke 
wensch de afdeeling eenstemmig heeft besloten zich te houden. 

Gezien wat het afgeloopen jaar verricht is en de zeer goede, aan-
gename verhouding der leden onderling, mogen wij het nieuwe ver-
eenigingsjaar ingaan met veel vertrouwen, ook dit jaar weer veel goeds 
tot stand te brengen. 

J. A. C. DUYZINGS, 
Secretaris. 

JAARVERSLAG DER AFDEELING ZUID-NEDERLAND OVER HET 
VEREENIGINGSJAAR 1931-1932. 

Dit jaar werden wederom twee vergaderingen gehouden, de voor- 
jaarsvergadering le Tilburg en een in het najaar te 's-Hertogenbosch. 
Op de Tilburgsche vergadering werd verslag uitgebracht door de 
commissie, die was ingesteld, om het splitsingsvraagstuk der Zuidelijke 
afdeeling te onderzoeken. 

Deze commissie had ieder lid _een uitvoerige lijst toegezonden met 
vragen, of men voor een splitsing was en op welke wijze enz. Het 
resultaat was, dat de meesten zich voor een splitsing verklaarden. 

Op de voorjaarsvergadering werden de verschillende meeningen 
nogmaals gehoord en over de vraag splitsing of niet, werd een 
stemming gehouden, met resultaat dat 9 stemmen tegen 7 voor een 
splitsing waren, zoodat de afd. niet gesplitst zou worden. 

De kwestie was echter hiermede nog niet ten einde, want het H.B. 
wilde op -de jaarvergadering te Apeldoorn een voorstel doen, tot 
splitsing der afdeeling. 

Ook hierover werd eerst een schriftelijk referendum gehouden, 
waarbij bleek dat verreweg de meesten voor splitsing onzer zuidelijke 
afdeeling waren. 
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De zaak is nu nog steeds ongewijzigd, doch vroeg of laat zal de 
kwestie toch onder het oog gezien moeten worden. Zuid-Nederland 
neemt flink in ledenaantal toe en de uitgestrektheid der drie pro-
vinciën, waar een gedeelte der leden bij elke . vergadering, door de 
groote reizen toch steeds gedupeerd is, zal een splitsing op den duur 
toch wel wenschelijk maken. 

Bij de bespreking van het verslag der commissie ter bestudeering 
van het tandtechnikersvraagstuk, wordt een motie aangenomen met 
meerderheid van stemmen, waarin uitdrukking wordt gegeven zich 
geheel van hen afzijdig te houden. 

Wat het rapport schooltandverzorging betreft, is de afdeeling tegen 
het instituut mondverzorgsters, evenmin is ze voor medewerking aan. 
het verleenen van diploma's (welke dan ook) voor tandtechnici, welke 
na verloop van tijd toch weer verkeerd kunnen worden aangewend. 

Wat de nazorg betreft, is de afdeeling van meening, dat deze het 
best geplaatst is in handen der ziekenfondsen. 

Ons ledental nam dit afgeloopen jaar toe van 65 tot 69 leden. 'Het 
bestuur bleef ongewijzigd, terwijl ook de H.B.-afgevaardigden her-
kozen werden. 

Een onzer leden, collega Boelaars vierde in October zijn 25-jarig 
ambtsjubileum. Onder de vele gelukwenschen, welke de jubilaris ont-
ving, achtte het-bestuur zich gelukkig, op dit moment uiting te kunnen 
geven aan haar dankbaarheid voor het vele wat door Boelaars in 
verschillende functies voor de afdeeling werd gedaan.. 

Het vergaderingbe2oek in onze afdeeling, was, gezien het leden-
aantal, ook dit jaar ver onbevredigend. Moge hierin voor het komende 
jaar een ommekeer ten goede plaats hebben. 

L. ROBBERS, 
Secretaris. 

JAARVERSLAG VAN DE AFDEELING GELDERLAND, 1931-1932. 

Wederom valt mij het voorrecht te beurt het Jaarverslag van onze 
afdeeling uit te mogen brengen. Om verschillende redenen zal dit 
verslag kort en sober zijn, ten eerste omdat een lange agenda deze 
middag veel van uw tijd zal vergen, doch ook omdat er niet zoo heel 
veel over het afgeloopen jaar te zeggen valt. Hadden we voor kort 
in onze afdeeling eenige stormachtige jaren, nu is alles, en we mogen 
wel zeggen gelukkig, rustig. Heftige momenten zijn er niet geweest 
en voor groote moeilijkheden kwamen we, noch als bestuur, noch als 
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afdeeling, te staan. Onze afdeeling nam in het afgeloopen jaar weder-
om in ledental toe en bezitten we op het oogenblik 64 leden. Door 
overlijden verloren wij collega Loots, terwijl Mejuffrouw Snuyff, 
wegens beëindigen van de praktijk, bedankte. Als leden traden toe 
de collega's Japing, v. d. Sande, Teulings, van Heumen en van 
Donkersgoed. De afdeeling kwam tweemaal in vergadering bijeen, n.l. 
op 28 Maart, bijgewoond door 25 leden en op 7 November, met 
28 leden. Al mag het verheugend zijn, dat steeds een aantal leden 
zich de moeite getroostte de reis naar Arnhem te ondernemen, en dit 
zij er bij gevoegd, het moge het bestuur aangenaam aandoen, de 
getrouwen telkens weder te zien, niettemin valt het te betreuren, dat 
steeds de grootste helft der leden in het leven van onze afdeeling een 
matig belang schijnt te stellen. Het bestuur kwam vijf keer bijeen, 
terwijl er in haar constellatie geen wijziging kwam. Collega Pesman 
bedankte als lid van de Afdeelingsraad, in welke functie hij werd 
opgevolgd door collega Snethlage. 

De afdeeling „Gelderland" mocht in het afgeloopen jaar de leden der 
maatschappij in haar jaarvergadering ontvangen. Hoewel oorspronke-
lijk Nijmegen favoriet was, viel, door onvermijdelijke omstandigheden, 
de keus op Apeldoorn. Er was wel eens gemompeld, dat het onmoge-
lijk was een jaarvergadering in Apeldoorn te houden, doch dit is 
anders uitgekomen. Dat Apeldoorn in den smaak viel getuige het feit, 
dat een zeer groot aantal collega's Zaterdags spijbelden, waardoor we 
dan ook weerzien bewezen, dat een vergadering er niet alleen is om 
te vergaderen., Niet onvermeld blijve de bui'teneewoon goede zorgen 
die de collega's Landheer en Friederici hebben bewezen. Ons mede-
bestuurslid Kayser vierde dit jaar, al was het onder minder aangename 
omstandigheden, zijn 75sten verjaardag. Moge hem nog vele goede 
jaren gegeven zijn. 

Dames en Heeren, hiermede is het jaarverlag van de afdeeling 
„Gelderland" ten einde. Met de beste wenschen voor onze afdeeling 
en hare leden besluit ik dit verslag. 	C. M. VAN HOEVE, 

Secretaris. 

JAARVERSLAG VAN DE AFDEELING OVERIJSSEL 
OVER HET JAAR 1931-1932. 

Volgens artikel 18 van ons Huishoudelijk Reglement rust op mij 
wederom de taak u een verslag uit te brengen van het wel en wee 
uwer afdeeling over het afgeloopen jaar. 
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Door het verschuiven van de datum van de Algemeene Vergadering 
van den zomer naar den winter en het hierdoor ontstane nieuwe 
werkplan, was het noodig voor de afdeeling op 31 October '31 in 
Zwolle een vergadering bijeen te roepen 'ter 'behandeling van de 
rapporten der verschillende commissies. Alhoewel de belangrijkheid 
van enkele punten tot ieder moest doordringen, was de geringe op-
komst weer een duidelijke weerspiegeling van de eenigszins onver-
schillige houding, die zich van een deel onzer heeft meester gemaakt. 
Het nieuwe afdeelingsbestuur zal dan ook tot taak hebben, plannen 
te beramen op welke wijze deze onverschilligheid weer in het noodige 
enthousiasme om te zetten zal zijn. 

In dit verband mag wel als gunstige uitzondering worden vermeld 
de serie lezingen, die collega Krings uit Meppel hield, en die uit 
propagandistisch oogpunt zeer zeker navolging verdienen. 

Een ander lichtpuntje aan onze eenigszins duisteren afdeelingshemel 
is de Gezamenlijke Inkoop. Na de geslaagde onderhandelingen met de 
drie Noordelijke Provinciën en de daardoor zooveel grootere bestel-
lingen, werd contact gezocht met de áfdeeling Amsterdam met het 
gevolg, dat de Inkoop van Maart van dit jaar gecombineerd kan worden 
met de eerste Inkoop der A.T.V. Dat de omvang der bestellingen 
hierdoor wederom beduidend toenam behoeft geen betoog. 

Door bedanken van de heeren Noordenbosch en Rosmolen voor 
het lidmaatschap onzer Maatschappij, is het ledenaantal eenigszins 
teruggeloopen en bedraagt thans 41. 

Moge het komende jaar staan in' het teeken van groote belang-
stelling der leden voor het werken der Maatschappij. 

J. ROZENDAAL, 
Secretaris. 

JAARVERSLAG 1931-1932 VAN DE AFDEELING 
NOORD-NEDERLAND. 

Aan het einde van dit vereenigingsjaar valt allereerst het belang- 
rijke feit te constateeren, dat het ledenaantal onzer afdeeling is ge-
groeid tot 40, met nog één collega op de candidatenlijst. Daar. dit 
jaar de verkiezing van de afgevaardigden in het H. B. moet plaats 
vinden, zullen voor het eerst in de geschiedenis onzer afdeeling twee 
afgevaardigden ons vertegenwoordigen. 

Twee leden heeft onze Afdeeling verloren, één door overschrijving, 
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en één door bedanken voor het lidmaatschap, als gevolg van een 
verschil van meening over de tandheelkundige aethica tusschen de 
afdeelingsraad en het betrokken lid. Daarentegen traden vier nieuwe 
leden toe door vestiging in het gebied onzer afdeeling. Onze af- 
deeling vergaderde dit jaar tweemaal n.l. in April en October 1931, 
respectievelijk te Leeuwarden en te Groningen. 

In de eerste vergadering werd het bestuur ongewijzigd herkozen. 
• Het Huishoudelijk Reglement werd in overeenstemming gebracht 
met het concept reglement voorgesteld door het H. B. 

De eigen coöperatieve Inkoop werd• opgeheven en er werd overge-
gaan tot aansluiting bij de Gewestelijke Inkoop-Centrale Overijsel. 
Collega Moulijn komt zeker een woord van dank toe voor het vele 
werk dat hij in dezen heeft gedaan. 

Onze afdeeling heeft de opheffing van een program van cursussen 
door het H. B. betreurd. Dit jaar werd slechts één lezing met de-
monstratie gehouden door collega Schlyecher over de „Toepassing 
van de Diathermie in de Tandheelkunde." 

De tweede vergadering was grootendeels gewijd aan de behande-
ling van de rapporten der commissies uit de Maatschappij. Onze 
afdeeling verklaarde zich sterk tegen de invoering van het instituut 
mondverzorgsters, en tegen de voorstellen - van de commissie ter 
bestudeering van het tandtechnikersvraagstuk, en in een tweetal 
moties werd deze meening aan het H. B. doorgegeven. 

Een commissie van 5 leden, in de vorige vergadering ingesteld, 
tot het uitbrengen van advies ter vaststelling van een algemeen gel-
dende minimumgrens der tarieven in de Afd. Noord-Nederland, 
kwam in haar verslag tot de conclusie, dat zulks voor het geheele 
gebied niet uitvoerbaar was, maar wel voor de verschillende distric-
ten waar de praktijken groepsgewijze onder gelijke omstapdigheden 
verkeeren. Een dusdanig besluit werd door de vergadering genomen 
en is praktisch uitvoerbaar gebleken. 

Nu de Algemeene Vergadering der Maatschappij te Assen zal 
worden gehouden, meen ik, in verband met het feit, dat het contingent 
leden der afdeeling Noord-Nederland gewoonlijk een algemeene ver-
gadering aanwezig, zeer gering is, dit jaarverslag te moeten besluiten 
met een opwekking aan de leden in grooten getale daar te ver- 
schijnen. 	. 

J. B. TER BORG, 
Secretaris. 
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JAARVERSLAG BEMIDDELINGSBUREAU OVER 1931/1932. 

In 19311'32 zijn 13 aanvragen (41 v. j.) binnen gekomen voor assis-
tentie of waarneming, waarvoor zich 35 liefhebbers (45 v. j.) hadden 
aangemeld. 

4 maal (29 v. j.) is van een overeenkomst melding gemaakt. 
6 praktijken zijn ter overname aangeboden (7 v. j.). Echter weder- 

om zonder succes. 
C. M. C. DULLEMOND, 

Directrice. 

RAPPORT VAN DEN DIRECTEUR VAN HET INCASSO-BUREAU 
OVER HET JAAR 1931/1932. 

Van de oprichting van het bureau af maakten in totaal 148 tand-
artsen van het bureau gebruik, van wie gedurende de laatste perio-
de er wederom 58 hunne moeilijk te innen vorderingen ter incasso 
bij het bureau indienden. 

Deze 58 tandartsen dienden tezamen vorderingen in tot een totaal 
bedrag van ± f 12000.—, waarvan hetzij op aanschrijvingen binnen 
kwam — dus zonder procedure, doch zeer dikwijls in termijnen vol-
gens een met de debiteuren getroffen regeling, hetzij na procedure 
een bedrag van f 6000.—. 

Een aantal vorderingen tot een gezamenlijk bedrag van =- f 1000 
bleek oninbaar, meestentijds omdat er bij de debiteuren geen ver-
haal mogelijk was of ook wel, omdat de debiteuren onvindbaar waren 
of wel de vorderingen te klein waren om tot dagvaarden over te 
gaan. 

Over vorderingen ten beloope van f 3000.— wordt nog geproce-
deerd, terwijl onder de vorderingen, welke het resteerende bedrag 
uitmaken, er zijn over wier afdoening een regeling wordt getroffen 
of welke nog slechts korten tijd geleden ter_incasso zijn opgedragen, 
zoodat hierover nog geen uitsluitsel is te geven. 

Leiden, 12 Mei 1932. 
G. H. NORD THOMSON, 

Directeur. 
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VERSLAG VAN DE COMMISSIE VOOR SCHOOLTAND- 
VERZORGING OVER 1931-1932. 

De werkzaamheden onzer commissie gedurende het afgeloopen 
jaar hebben zich beperkt tot correspondentie met enkele collegae en 
met enkele gemeenteartsen, die inlichting vroegen  over het vraag-
stuk der schooltandverzorging: Daarbij is ons gebleken, dat de stand 
der gemeentefinantiën en . der politieke raadsverhoudingen in meer-
dere plaatsen nog steeds oorzaak bleef, dat men nog niet tot invoe-
ring van schooltandverzorging kon overgaan. Voorts is ons opnieuw 
gebleken, dat de moeilijkheid om bruikbare statistische gegevens te 
verwerven, niet gering te schatten valt en een onderwerp van ernsti•-
ge bestudeering behoort te blijven, zoowel van de zijde der in functie 
zijnde schooltandartsen, als van onze Maatschappij zelf. Voor zoover 
onze commissie daaromtrent gegevens ontving loopen de cijfers der 
onkosten en der resultaten in verschillende plaatsen vrij sterk uiteen. 

Mede met het oog hierop zal een controle-systeem, zooals door 
onze Commissie reeds eerder werd bepleit, — en dat, naar wij mee-
nen, alleen nog maar in de gemeenteverordening van Heemstede ge-
regeld is — noodzaak blijven. 

Het .doet onze commissie genoegen te kunnen mededeelen, dat, 
naar gebleken is, den collega, in ons vorig jaarverslag bedoeld, die 
in Amersfoort als adviseerend schooltandarts werkzaam geweest is, 
in dezen geen enkele blaam treft. De consequentie van liet foutieve 
systeem is intusschen reeds gebleken: den adviseerenden schooltand-
arts heeft men vervangen door den adviseerenden schoolarts. De . 
schijn gered, het kind de dupe! 

Het weinige, dat ons vorig jaarverslag kon mededeelen over de 
voorloopige besprekingen inzake het ons ter bestudeering opge-
dragen vraagstuk der mondverzorgster gaf de Algemeene Vergade-
ring aanleiding van het H. B. te verlangen, deze materie in de afdee-
lingen te doen bespreken. De daarop gevolgde meeningsuitingen der 
afdeelingen deden het H. B. besluiten tot het instellen van een speciale 
commissie ter bestudeering van het „Vraagstuk Mondverzorgster." 
Alle leden onzer commissie werden aangewezen als leden dezer spe-
ciale commissie, en hebben als zoodanig aan de zeven daaraan nu 
reeds gewijde vergaderingen actief deelgenomen. 

DE COMMISSIE VOOR SCHOOLTANDVERZORGING. 



651 

JAARVERSLAG DER ONDERWIJS- EN EXAMEN-COMMISSIE 
OVER HET JAAR 1931/1932. 

De O. en E. Commissie diende het Hoofdbestuur van advies inzake 
de kwestie van meerdere bevoegdheid van den tandarts om ook ge-
neesmiddelen als Allonal, Veramon enz. voor .te schrijven. De Com-
missie achtte deze kwestie nauw verbonden aan de desiderata inzake 
het Tandh. onderwijs. Zij meent, dat eerst op verwezenlijking van de 
wensch naar verbeterd tandh. onderwijs moet worden aangedrongen, 
voordat, naar vermeerdering der bevoegdheid kan worden gestreefd. 

In verband met het bovenstaande heeft. de Commissie getracht het 
gevoelen in te winnen van die leden der Maatschappij, die wijzigingen 
in het Ond. Rapport van 1926 wenschen aangebracht te zien. De 
ingekomen stukken, dit punt betreffende, hebben de . commissie aan-
leiding gegeven om een subcommissie op te dragen nogmaals de 
kwestie onder oogen te zien of het niet toch wenschelijk ware bij het 
tandh. onderwijs tot een verplicht med. cand. examen te komen. Een 
rapport van deze leden is reeds rondgezonden doch nog niet in be-
handeling genomen. 

In zake de vacature De Groot meende de commissie het Hoofd-
bestuur te moeten verzoeken om bij de onderwijs-autoriteiten op 
spoedige voorziening door een ervaren kaakchirurg aan te dringen, 
zoowel in het belang van het tandheelkundig onderwijs als in dat van 
patiënten, die kaakchirurgische hulp noodig hebben. 

C. VERLOOP, 
Secretaris. 

JAARVERSLAG 1931/1932 VAN DE NAZORGCOMMISSIE. 

In aansluiting met het reeds in het vorige jaarverslag medege-
deelde omtrent de werkzaamheden van de Nazorgcommissie is ons 
gebleken, dat het percentage van de kinderen, dat zich te 's-Graven-
hage aanmeldde voor Nazorg ongeveer 10 % van het totaal aantal 
kinderen was dat op 13-jarigen leeftijd de school verliet. 

Alhoewel het percentage niet groot was, adviseerde de Nazorg-
commissie toch aan de Afdeeling 's-Gravenhage en Omstreken de 
regeling met het Tandheelkundig Instituut D. E. N. T. A. voor een 
jaar voort te zetten. 

De gemaakte kostenbegrooting per stoeluur werd vrijwel gedekt 
door de door de kinderen betaalde gelden. 
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De Nazorgcommissie betreurt het nog steeds, dat de Afdeeling 
Amsterdam de Nazorg met de vereeniging T. A. V. O. N. A. heeft 
geregeld zonder dat zij daarvan op de hoogte is gebracht. 

Het plan bestaat, de afdeelingen waar in één of meer plaatsen de 
schooltandverzorging is ingevoerd, te verzoeken, evenals dat te 's-
Gravenhage en Amsterdam is geschied, de Nazorg ter hand te ne-
men. 

Tevens zijn de groote ziekenfondsen te 's-Gravenhage als proef 
uitgenoodigd de Nazorg als punt op hun verzorgingsprogramma te 
stellen. 

Daar echter in vele plaatsen de schooltandverzorging nog niet is 
opgebouwd tot de hoogste klasse, zal een uitvoering in meerdere ge-
meenten nog wel op zich doen wachten. In Dordrecht bestaan, naar 
ons ter oore kwam, reeds plannen in de goede richting. De Com-
missie zal intusschen met het uitwerken van plannen voortgaan. 

F. J. NINCK BLOK, 
Secretaris. 

VERSLAG VAN DE CENTRALE ZIEKENFONDS-COMMISSIE 
OVER HET JAAR 1931/1932. 

Door het Hoofdbestuur werden tot voorloopige leden der Zieken-
fonds-Commissie aangewezen de heeren Becker, Berkenbosch Berends, 
Paërl en Salomons, terwijl de heer Becker met het voorzitterschap 
werd belast en de heer Salomons het secretariaat zou waarnemen. 

Door deze voorloopige Commissie werd op de Buitengewone Alge-
meene Vergadering in Februari een rapport uitgebracht, als resultaat 
van vele en langdurige besprekingen. Bij de praktische uitwerking der, 
in dit rapport neergelegde beginselen, bleek in de Commissie geen 
communis opinio te bestaan, zoodat naast de toelichting op het rapport, 
door de meerderheid der Commissie samengesteld, door den heer 
Berkenbosch Berends een minderheidsnota werd ingediend. 

De Algemeene Vergadering vereenigde zich in zeer groote meerder-
heid met het standpunt van de meerderheid der Commissie. Door deze 
Algemeene Vergadering werd itevens de definitieve Centrale Zieken-
fonds-Commisie benoemd, bestaande uit de heeren Becker, als voor-
zitter, van Eupen, Regensburg de Mooy, Paërl en Salomons als 
secretaris. 

De heer Berkenbosch Berends had zich niet meer beschikbaar ge- 
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steld voor het lidmaatschap dezer Commissie en werd vervangen door 
collega van Eupen uit Nijmegen. 

Op deze plaats een woord van hulde en dank aan collega Berken-
bosch Berends, voor de wijze waarop hij zijn medewerking zoovele 
jaren heeft verleend. 

Deze Commissie wacht in de naaste toekomst een zeer zware en 
moeilijke taak. De slechte oeconomische omstandigheden maken de 
regeling van het ziekenfondsvraagstuk uitermate moeilijk. 	• 

Laten wij hopen, dat de Commissie er in moge slagen de oplossing 
voor deze moeilijkheden te vinden. 

Namens de Centrale Ziekenfonds-Commissie, 
J. A. SALOMONS, 

Secretaris. 

JAARVERSLAG DER CODIFICATIE-COMMISSIE 
OVER HET JAAR 1931/1932. 

De commissie tot codificatie enz. had zich gezamenlijk met de 
Technikers-commissie, in den aanvang van het werkseizoen 1931—'32 
bezig te houden met het behandelen van de opmerkingen, welke door 
de Afdeelingen waren gemaakt betreffende haar ten vorigen jare in-
gediend rapport inzake de houding der Maatschappij en haar leden 
ten opzichte van „Tandheelkundigen". 

De behandeling daarvan in de vereenigde commissies had tot ge-
volg, dat het rapport 1931 dermate werd gewijzigd, dat de com-
missie-leden het thans unaniem konden onderschrijven en bij Uw 
college indienen. Zij mochten het genoegen smaken, dat de daarin 
vervatte voorstellen door de Buitengewone Algemeene Vergadering 
van Februari j.l. zonder bespreking en stemming werden aangeno-
men. 

Wat betreft de eigenlijke taak onzer commissie is men in het af-
geloopen jaar niet verder gekomen dan tot het inwinnen van infor- 
matiën omtrent desbetreffende regelingen in het buitenland. 	Deze 
werden nog niet in eene bijeenkomst der commissie besproken. De 
oorzaak hiervan ligt hierin, dat den voorzitter der commissie van 
het groote meerendeel der leden wist, dat zij aanhoudend zóó druk 
bezet waren met andere, meer dringende, maatschappij-aangelegen-
heden, dat hij, in overleg met enkele der leden, ertoe besloot, om de 
werkzaamheden der commissie voorloopig even te laten rusten, ten 
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einde niet al te veel van den tijd en de moeite dier leden te vergen. 
Het is echter zijn voornemen, om, zoo spoedig de omstandighe-

den dit zullen toelaten, de werkzaamheden der commissie voort te 
zetten. 

Namens de commissie tot codificatie enz. 
J. SANDERS Ezn. 

Voorzitter. 

Bijlage lll. 

VOORSTELLEN TOT WIJZIGING REGLEMENT STEUNORGAAN. 

Art. 17. De besturende Commissie 
bestaat uit: 

le. Voorzitter. 
2e Secretaris. 
3e. Penningmeester. 
Zij worden in hunne functie ge- 

kozen. 

Art. 27. 
le Alinea toe te voegen: 
In geval van ontstentenis van 

den voorzitter vervangt hem een 
der leden der Besturende Com-
missie, zoo mogelijk door hem 
aan te wijzen. 

Art. 29. (hieraan toe te voegen): 
De leiding van het instituut 

correspondenten kan door de Be-
sturende Commissie aan een der 
leden der Beheerende Commissie 
worden ogedragen. 

De praktijk heeft geleerd, dat 
de functie van Secretaris en van 
Penningmeester beter door afzon-
derlijke personen kunnen worden 
vervuld. 

Dit om te voorzien in de be-
hoefte aan een plaatsvervangend 
voorzitter nu de functie van Vice-
Voorzitter, gezien de wijziging 
van Art. 17, vervallen is. 

Waar de Commissie van Be-
stuur vaak zeer in beslag zal zijn 
genomen door de daadwerkelijke 
steunverleening, is het van belang 
de mogelijkheid te scheppen de 
Propaganda van het Steunorgaan 
over te dragen, aan één van de 
niet in de Commissie van Bestuur 
zitting nemende bestuurderen. 



Amsterdamsche 
Bank f 2886.63 

Effecten 	. . . „ 12600.50 
Incassi Rekening . „ 140.— 
Kassa 	. . . . „ 	149.49 
Onkosten . . . „ 100.— 

f 15876.62 
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Verslag STEUNFONDS van de Nederlandsche Maatschappij tot 
bevordering der Tandheelkunde, over 1931/1932. 

Balans per' 30 April 1932. 

Kapitaal . . . f 8965.87 
Reservefonds . „ 5045.85 

	

Uitkeeringsfonds „ 	613.14 
Reserve voor 

	

koersverschillen „ 	246.75 
Reserve voor On- 

dersteuning IV „ 1005.01 

f 15876.62 

Secr. Penningin. 

w.g. JAN VISSER. 

TOELICHTING. 
Amsterdamsche Bank. 

à Deposito uitgezette gelden, direct opvraagbaar 

Effecten. 
Aankoopprijs van: 
f 6000.— 41/2 % Nederland 1917. 
;, 10.000.— Cert. 21/2 % Ned. Werkel. Schuld . 
Het koersverlies is op een aparte rekening over-

gebracht ten laste van de gekweekte rente. 

Incassi-Rekening. 
Saldo nog te innen contributies 	 „ 	140.— 

Kassa. 
Aanwezige kasgelden 	  „ 	149.49 

Onkosten. 
Terug te ontvangen van de Nederl. Mij.. 	„ 	100.- 

f 15876.62 

Kapitaal. 
Saldo vorig boekjaar 	 . f 8425.04 
Jubileum J. A. S 	  „ 300.- 
10 % van het Uitkeeringsfonds   „ 240.83 

„ 8965.87 

f 2886.63 

12600.50 

Transporteere f 8965.87 
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Transport. f 8965.87 
Reservefonds. 

Saldo vorig boekjaar 	. 	. 	. f 4191.89 
10 % van het Uitkeeringsfonds . 	. „ 240.83 
en 50 % van het saldo Uitkeerings- 

fonds 	 . . ,, 613.13 „ 5045.85 
Uitkeeringsfonds. 

Saldo vorig boekjaar 	 . f 271.29 
Overgeboekt van: 

Contributies 	  „ 1772.50 

	

Dotaties van C. W.   „ 100.— 
Interest 	  „ 264.47 

f 2408.26 
waarvan overgeboekt op 

Kapitaal 10 % . 	. 	. f 240.83 
Reservefonds 10 % . 	. „ 240.83 „ 481.66 

f 1926.60 
Ondersteuning No. IV 

uitgekeerd . 	. 	. f 695.32. 
nog uit te keeren . 	. „ 1005.01 

f 1700.33 
hiervoor reeds gereserveerd „ 1000.— „ 700.33 

 

f 1226.27 
waarvan 50 % overgeboekt op 

Reservefonds „ 613.13 613.14 

     

Reserve voor koersverschillen. 
ten laste van de Interest is geboekt de waarde- 

vermindering „ 246.75 
Reserve voor Ondersteuning No. IV. 

totaal nog uit te keeren . 	. 	. 	. 	. 	. 	„ 1005.01 
Deze reserve is inmiddels uitgekeerd en hiermede is deze on-

dersteuning beëindigd. 

Het aantal leden is 227. 
Sedert afsluiting zijn f 1000.— belegd op de Rijkspostspaar-

band en zal een bedrag van f 1000.-- worden overgeboekt op het 
Girokantoor van de gemeente Amsterdam. 

Nog werden van de afdeeling Rotterdam en collega J. G. res-
pectievelijk f 200.— en f 20.— aan dotaties ontvangen. 
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CANDIDATEN VOOR VOORZITTER EN 

PENNINGMEESTER 

(in alphabetische volgorde). 

Penningmeester 

Amsterdam 

Rotterdam en O. 

Overijsel 

Noord-Nederland 

Zuid-Nederland 

Noord-Nederland 

Den Haag en O. 

Gelderland 

Utrecht 

Ch. F. L. Nord 
J. Visser 

B. R. Bakker 
Ch. F. L. Nord 

Ch. F. L. Nord 
J. Sanders Ezn. 

Ch. F. L. Nord 
J. Sanders Ezn. 

Ch. F. L. Nord 
J. Sanders Ezn. 

A. L. J. C. v. Hasselt 
Ch. F. L. Nord 

Lourens Bosch 
Ch. F. L. Nord 

W. L. van Andel 
Ch. F. L. Nord 

Ch. F. L. Nord 

W. A. Becker 
W. C. Koldewijn 

W. A. Becker 
A. Edel 

W. A. Becker 
J. Visser 

W. H. Becker 
P. H. Buisman 

W. A. Becker 
T. A. Holthaus 

W. A. Becker 
L. J. M. Spoorenberg 

W. A. Becker 
F. J. Ninck Blok 

W. A. Becker 
I. A. Holthaus 

W. A. Becker 
L. J. M. Spoorenberg 



IN MEMORIAM 

Op 21 Maart overleed te Veendam Mevrouw De V r i e s—S m i t. 
Zij was kort na haar bevordering tot tandarts eenige jaren werk-
zaam aan de polikliniek die door de gezamenlijke Groninger tand-
artsen ingericht was in de gebouwen der Chirurgische kliniek van 
het Ac. Ziekenhuis. Professor Koch en wijlen Dr. Mansholt had-
den hiervoor hun zeer gewaardeerde medewerking verleend. Onge-
twijfeld heeft deze werkzaamheid er toe bijgedragen dat later een 
conservator voor tandheelkunde aan de R. U. verbonden werd. 

Op de kringbijeenkomsten kwam zij geregeld en werd haar be-
zoek ten zeerste gewaardeerd. Na de opheffing' dezer polikliniek 
vestigde zij zich in Veendam, waar zij eenige jaren een drukke 
praktijk uitoefende. Haar huwelijk bracht haar ertoe zich langzamer-
hand uit de praxis terug te trekken, waardoor helaas ook het con-
tact met de collega's verloren ging. 

Haar nagedachtenis zal ongetwijfeld bij velen in prettige en dank-
bare herinnering blijven. 

v. d. M. 


